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Készült: Szuhakálló Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. április 24-én, 17:00 
órai kezdettel megtartott közmeghallgatásáról. 
 
Az ülés helye:  Gárdonyi Géza Tagiskola tornaterme 

                       Szuhakálló, Bajcsy-Zsilinszky u.47. 
 
Jelen vannak:   7 képviselő-testületi tag: 
 

Dávid István polgármester 
Tóth  Zoltán alpolgármester 
Üveges Gergely képviselő 
Bukovenszki Józsefné képviselő 
Andók Veronika képviselő 
Fignár Gergő képviselő 
Lénárt Imre képviselő 

 
Tanácskozási joggal jelenlévő meghívottak: 
  

- az ülés egész tartamára: 
  
     Dr. Herczeg    Tibor  jegyző, címzetes főjegyző 
 

- - jegyzőkönyvvezető: 
  

 Száz  Alexandra ügyintéző 
 

 
Lakosság részéről megjelent:   11 fő 

 
 
Dávid István polgármester  köszöntötte a képviselő-testület tagjait, és a lakosság 
részéről megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 tagja jelen van, a képviselő-
testület határozatképes. 

Javasolta, hogy a közmeghallgatás meghívójában feltüntetett napirendi javaslatot fogadja el a 
képviselő-testület a közmeghallgatás napirendjeként. 
 
A képviselő-testület a javaslattal egyetértett és a közmeghallgatás napirendjét egyhangú (7 igen) 
szavazattal az alábbiak szerint határozta meg: 
 
N A P I R E N D  : 
  

Napirend 
sorszáma Napirend tárgya Előterjesztő Előterjesztés 

módja 

1.  Beszámoló az önkormányzat 2014. évi tevékenységéről, 
tájékoztatás a 2015. évi tervekről. 

Dávid István szóban polgármester 
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2.  Lakossági kérdések, észrevételek.   

 
 
 
N A P I R E N D E K  T Á R G Y A L Á S A  
 
I. N A P I R E N D 

 

Tárgy: Beszámoló az önkormányzat 2014. évi tevékenységéről, tájékoztatás a 2015. évi 
tervekről. 

Előadó:    Dávid István 
      polgármester 

 
 
Dávid István polgármester  tájékoztatta a közmeghallgatáson megjelenteket az önkormányzat 
2014. évi tevékenységéről, a megvalósított fejlesztésekről, beruházásokról. 

A tájékoztatásában az alábbi területeket emelte ki: 

Elmondta, hogy az önkormányzat 2014. évi költségvetésnek végrehajtását az elmúlt évekhez 
hasonlóan bevételi források elégtelensége, likviditása problémák folyamatossága jellemezte. A 
2014. évi gazdálkodás során folyamatos likviditási problémákkal küzdött, melyet jelentősen 
befolyásolt a számottevő saját bevétel hiánya és az elégtelen állami finanszírozás. A költségvetés 
kiadási oldala rendkívüli módon alultervezetnek készült, egyensúly biztosítása végett pedig a 
bevételek elvárt teljesülése esetén esetenként irracionális módon került meghatalmazásra. Az új 
önkormányzati törvény előírta azt, hogy csak nullás költségvetést lehet elfogadni. A fentiek 
ellenére az önkormányzat az évek során határidőben eleget tett valamennyi foglalkoztatási 
jogviszonyból eredő fizetési kötelezettségeknek. Működtette a szociális ellátó rendszer különböző 
elemeit, ezen jogosultságok a likviditási problémák miatt egyszer sem csorbultak, szenvedtek 
hátrányt. A működéshez szükséges kötelezettségeket teljesítésre kerültek. Az önkormányzat 30 
napon túli tartozással jellemzően nem rendelkezett. 2014. évi költségvetés végrehajtása során, a 
költségvetési beszámolóban foglaltak szerint, a bevételek – kiadások költségvetési rend szerint 
teljesültek.  

A tavalyi évben voltak pályázatok. ÉMOP 312/D a Szuhakálló Község környezett biztonságának 
növelése ár, belvíz és helyi vízkárok veszélyeztetettségének csökkentése valamint további 
káresetek megelőzése céljából lett kivitelezve. Ezt a kivitelezést a Ferr 3331 Kft. végezte el, 
aminek keretén belül a Május 1. út végén egy másodlagos gátat készítettek el, illetve a Május 1. úti 
két vízelvezető ároknál lett zsiliprendszer kiépítve, ami a Szuha-patakhoz csatlakozik. A 
pályázaton belül az önkormányzat tulajdonába került két nagy teljesítményű szivattyú, ami jelen 
pillanatban a Kossuth út 5. szám alatti ingatlanon van téliesítve, letakarva. Ennek a működtetését 
valószínű nem tudjuk megoldani, mert óriásian nagy a teljesítménye a két kis árok hozamához 
képes, a katasztrófavédelmi szakemberekkel már egyeztetett. A pályázatban foglaltak szerint 5 
évig tartani kell jelen állapotának megfelelően a dolgokat, utána ezt valószínűleg lecserélésre kerül 
két kisebb szivattyúra.  

A tavalyi évben a Startmunka- programon belül áthúzódó programként működött 2014.04.30.-ig 
a Téli Értékteremtő 28 fővel. 2014.03.01.-2015.02.28.-ig a Mezőgazdasági program 18 fővel, 
2014.05.01.-2014.09.30. az Értékteremtő program 20 fővel, 2014.10.01.-2015.02.28.-ig Téli és 
egyéb Értékteremtő program 31. fővel, illetve 2014.12.01-2015.03.31.-ig faipari kisgépkezelői 
tanfolyam 2 fővel. A képzésben azért csak 2 fő vett részt, mert az előző években, akik már részt 
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vettek képzésben azok nem jelentkezhettek, és a településről már csak két olyan ember maradt, 
akiknek még másfajta képzésben nem volt részük. Ezen kívül még megélhetési forrásként a Türr 
István Képző Intézmény által indított kertész- képző OKJ-s tanfolyamon 17 fő vett részt, ami 
2014 júniusától 2014. novemberéig tartott.  

Az előző évekhez hasonlóan a mezőgazdasági programon belül elsősorban az óvodai konyha által 
kért termékek lettek előállítva. Az év elején az élelmezésvezetővel egyeztetve történik meg a 
termékek elültetése, az igénynek megfelelően. 2014 évben 735.663.- forint értékben lett átadva 
termék, illetve a plusz megtermelt javak értékesítéséből 57.425.- forint bevétel keletkezet.  

A 2014. év elején a hulladékszállítására a ÉHG Zrt. volt kijelölve, a törvénynek megfelelően. 
Annak idején új törvényt hoztak be, és annak megfelelően meg kellett szüntetni a régi 
szolgáltatóval a szerződést. A törvény szerint minimális 51 %-kal kell rendelkeznie az 
önkormányzatoknak a hulladék szállításában ill. kezelésében. A Sajó- Bódva Társuláson keresztül 
(ami 125 települést fog össze) lett a Zöld Völgy Nonprofit Kft megalapítva. A kft-nek mindenféle 
engedélyét be kellett szerezni, ami nem egyszerű dolog volt. Az engedélyeket 2014. őszére sikerült 
megszerezni. 2014. 11.01.-től tudott elindulni a Zöld Völgy Nonprofit Kft. működése. Az idő 
múlásával lassan zökkenőmentesen fog menni az egész, folyamatos számlázással. A 116 
településből aki szerződést kötött a Kft-vel, egyedül Szuhakálló volt az, akinél számlára lett a pénz 
beszedve. Kb. egy hónapja volt a lakossági fórum megtartva a hulladékszállítással kapcsolatosan. 

2014. évben a térfigyelő kamerák kiépítésére elnyerte a pályázatott Szuhakálló, de a kivitelezése 
átcsúszott 2015. évre. A térfigyelő-rendszer kiépítésének a kivitelezőjét januárban sikerült 
kiválasztani, három pályázó közül. Egy sajnálatos kitétele van a pályázatnak, miszerint a 
rendőrséget ebbe nem lehet belevonni. Közterület-felügyelővel, vagy közterület-felügyelettel kell 
ezt megoldania a településeknek. Mivel elég jelentős ennek a költsége ezért öt település 
összefogásával próbálják ezt megoldani.  Ide tartozik Sajókaza, ahol már megvalósult a térfigyelő 
kiépítése, Múcsony, Kurityán, Ormosbánya és Szuhakálló. Egy központtal és két fővel szeretnék a 
közterület felügyeletet elindítani. Ha a közterület-felügyeletnek a tagjai vagyunk, akkor a 
polgárőrségek lehet megbízást adni a kamerarendszer üzemeltetésében. A költségek 
megoszlanának, és jóval kevesebbet kellene fizetni.  

 
2015-ben is megtörtént a költségvetés elfogadása az önkormányzat részéről. Jelenleg nincs olyan 
pályázati lehetőség, kiírás amin indulni tudna a település. Voltak tervek, elképzelések megyei 
illetve járási szinten arról., hogy az önkormányzatok milyen pályázatokon szeretnének elindulni. 
Több lehetőség is van, ő személy szerint, elsődlegesen a szennyvíz-hálózat kiépítését szeretné 
megoldani.  

Idei évben is lett három Startmunka-pályázat benyújtva. A Belügyminisztérium, amikor 2012.-ben 
elindította a Startmunka-programot, már akkor figyelmezette a z önkormányzatokat, hogy ez az 
egész csak három évre fog szólni. Három év után szeretnék, ha ezek a programok önálló lábra 
tudnának állni, és ők szép fokozatosan ki akarnak ebből vonulni. Most már ez érezhető is. 
Szigorítottak az évben mert, olyan csak olyan programokon lehetet elindulni ami eddig még nem 
volt a településen. Az elmúlt években már elég sokféle program volt a településen. Így már csak 
az illegális lerakók felszámolása, bioenergia megújuló programokat lehetett elindítani. Ezen felül 
még a mezőgazdasági programot támogatták, de csak 15 főig adják meg a 100%-os támogatást 
hozzá, azon felül már önerőre lett volna szükség. A mezőgazdasági program 2015.03.03.-val 
indult el. A másik két program pedig 2015.03.16.-tól kezdődött és csak 2015.08.31.-ig tart majd, 
amikhez szintén 100%-os támogatást adtak.   

Tanfolyamok indulnak majd, és most már nem kizáró ok, ha valaki előtte részt vett már 
ilyeneken. A fiatalok számára is nagyon jó lehetőségek ezek. Többek között a BorsodChem is 
indított tanfolyamot, és a sikeres vizsga után alkalmazni is kívánja a résztvevőket. A fegyveres 
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erők részéről (rendőrség, hadsereg) is keresik folyamatosan a fiatalokat. Ha valakinek van esetleg 
ismerőse, rokona aki szeretne ezen a pályán elindulni akkor, van rá lehetőség mindenkinek.  

Idén még lehetőség nyílt település szinten pályázatott benyújtani mikrobuszra is, az anyagokat 
most készítik össze, amit 2015.05.04.-ig kell visszaküldeni. Egy 9 személyes mikrobusszal az 
időseknek illetve a fiataloknak egyaránt lehetne segítséget nyújtani. 

Egy szabolcsi cégen keresztül lett volna lehetőség uborka termesztésére. Sajnos ez vállalkozói 
szintet igényel így a Startmunka-programon belül illetve sima önkormányzati tevékenységként 
nem lehetett megoldani. Vannak olyan önkormányzatok, akik ettől függetlenül belevágtak, azok 
most próbálnak szociális szövetkezeteket kialakítani. A szociális szövetkezetekben van lehetőség, 
de ezeket előbb át kell majd tanulmányozni. A Foglalkoztatási Irodában erről már volt is 
tájékoztató megtartva, de ez nem egy egyszerű dolog. Ettől függetlenül a Mezőgazdasági 
programban megtermelt többletet továbbra is értékesítheti az önkormányzat. A közétkeztetéshez 
már három éve készítik a savanyú uborkát. Ezért is, a cég által bemutatott technikával lesz idén az 
uborkatermesztés, megoldva. A lakosság számára ezt be is szeretnék majd mutatni. A cég a 
lakosságot is be szeretné bevonni, akit ez érdekel illetve van hozzá megfelelő területe köthet 
szerződést velük az uborka leadására. Elmondták, hogy a szabolcsi településeken ez hogyan 
működik már évek óta, ami által a lakosság is jelentős bevételre tud szert tenni. 

Tavaly volt két Kazán-program, ami azóta is folyamatos fejlesztés alatt áll. Sajnos voltak ezzel 
kapcsolatosan problémák illetve feljelentések is a lakosság részéről. Remélhetőleg a hetekben ezek 
rendeződni fognak, elsősorban azokkal a lakosokkal, akiket ezek a dolgok érintettek. A 
megvásárolt kazán szalma bála tüzelésére is alkalmas, pont azért is vették meg, mert a környéken 
sok a terület ahol tisztántartás után be is lehet bálázni, ez által olcsó fűtőanyaghoz tud az 
önkormányzat hozzájutni. Sajnos, ahogy be is bizonyosodott, hogy ez nagy pernyével illetve nagy 
füsttel jár. Tavaly ősszel elindult Téli és egyéb értékteremtő programon belül megvásárlásra került 
egy pelletgyártó-gép, ami segítséget fog nyújtani a téli fűtésben. A pellet gyártásánál oda kell 
figyelni a szárítására is, hogy megfelelő legyen a fűtéshez. Gond volt az is, hogy fűtőrendszer nem 
automatikusan működött, hanem kézi adagolással, és minden egyes ajtónyitásnál hatalmas füst 
áromlott ki a kéményen keresztül. Gond az is, hogy magas házak között van a kazán. 
Remélhetőleg az idei fűtési szezonra már mindent sikerül elrendezni. Ez a fajta fűtés jelentős 
megtakarítást jelent az önkormányzat számára.  

A felmerülő kérdésekre szívesen válaszol. 
 
 
II. N A P I R E N D 

 
Tárgy: Lakossági kérdések, észrevételek, hozzászólások. 

 

A közmeghallgatáson megjelentek részről az alábbi kérdések, észrevételek hangzottak el: 

Spicze Józsefné  szuhakállói lakos elmondta, hogy a Petőfi Sándor úton lett egy árok 
csinálva ami nincs szintben az úttesttel és az arra haladó járműveket megdobja, esténként annak a 
hangja az ott lakok számára borzasztó. Az árok egyre mélyül, mert kopik ki folyamatosan az 
anyag belőle. Kérdezte, hogy nem lehetne-e ezt folyamatosan feltölteni, hogy színeljen az úttesttel 
és akkor nem is tudná az autókat úgy megdobni. Szeretetné, ha erre mihamarabb megoldást 
találnának. 

Dávid István polgármester  elmondta, hogy tavaly ősszel már Szkárosi Zoltán lakossal már 
beszéltek ennek a problémának a lehetséges megoldásáról. Mivel önkormányzati út ezért 
felmerült a fekv- rendőr ötlete, ami valamilyen szinten csillapítaná az arra közlekedő járművek 
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sebességét. Sajnos az egyik lakos, Farkas József hallani sem akar erről a megoldásról. A hulladék 
szállításakor is azon az úton közlekednek a nagy teherautók. Az idei évben, ha mást nem is, de ki 
kell majd betonozni a kátyúkat az úton. A Május 1. út bekötő részénél már ezt a megoldást 
alkalmazták, ami elég tartósnak bizonyult a mai napig. Testületi ülésen majd megtárgyalják, 
miként járjanak el ez ügyben legyen-e fekvő rendőr vagy sem, illetve jogilag meg lehet-e ezt tenni 
vagy sem. 

Szarka József Salamon  szuhakállói görögkatolikus esperes elmondta, hogy örömmel 
hallgatta polgármester úr szavait, miszerint a közösség költségvetése nullszaldós. Ez nullás 
pozíció nagyon jó, mert innen könnyebb fölfelé menni, mint a mínuszból. A közmunka egyre 
jobban meg van becsülve a közösség által. A parókia, templom környékén, illetve a 
közterületeken is látja, hogy az emberek próbálnak helyt állni, és kezdik a közmunkások értékelni 
azt, ami megadatott számukra. 

Örömmel hallgatta volna továbbá a „Tiszta Szén program” megvalósulását is, amihez 
bányásznapkor a bányász mérnök vájár tanulókat toborozott. Más területen mindenhol sikerült 10 
ember beszervezni, sajnos erről a területről senkit sem. Ennyire nincs érdeklődés illetve kultúrája 
ennek a munkának. Egyáltalán van-e jövője ennek a programnak, illetve a Lyukó-bánya 
beindításának. Tudomása szerint ki van takarítva az akna és ennek a programnak a megvalósítása 
belátható időn belül megkezdhető lenne. 

Megyei szinten az élelmiszeripar felfejlesztése is fontos kérdés. A tv-ben is csak arról lehet hallani, 
hogy Magyarországon újra kell építeni a mezőgazdasági termelő üzemeket. Igaz, hogy a 
körkényen a vegyipar van, és a bányászat lenne aktuális, de mindemellett Miskolc régi 
rendszerben ennek is a fellegvára volt. 

Elmondta, hogy a parókián lévő tűzzel kapcsolatosan, köszöni szépen a közmunkások oltásban 
való segítségét, hiszen nagyon könnyen leéghetett volna az egész épület. Köszönte, az 
együttműködés kapcsán a segítségnyújtást a temető, templom és a parókia környékén is. A 
hulladékkal mindig gong volt a temetőn. Akik a síremlékeket építették azok a konténer mellé 
helyezték el a szemetet és nem vették a fáradságot arra, hogy azt elvigyék onnan. Törekednek 
arra, hogy figyelmeztessék a közösséget, hogy egymás kegyeleti értékeire vigyázzanak, és 
tiszteletben kell tartani azokat. Sajnos kevés sikerrel járt. Sokan felvetették azt az ötletet, hogy 
sírhelyekre kellene a közösség erejével kivetíteni ezeket a dolgokat, sírhely megváltással. A 
település elöregedett, nagyon sok magára maradt idős ember él. Az elmúlt évben Szuhakálló 
településen 28, külterületen pedig 3, ez összesen 31 temetés volt. Ez egy kb.1000 fős településnél, 
nagyon nagy szám. Az emberek ki vannak szolgáltatva a temetés költségeinek, amire nem tudnak 
az emberek felkészülni. 

Elmondta, hogy a temető fejlesztése illetően a garád-felé ki lett bővítve a terület, amit hatóságilag 
is engedélyeztek. Senkitől nem kértek semmit, még is a közösség, és akiknek ott volt a szőlőjük, 
ingyen felajánlották azt. Ennek ellenére a művelődési ágból való kivonás és temetővé nyilvánítás, 
másfél évig és 500.000 forintba került. Egymással együtt élve, egymást megsegítve együttműködni, 
ha úgy tetszik, együtt sírni együtt nevetni. Köszönte, hogy az önkormányzat is ennek megfelelően 
próbál a közösség számára minden lehetőséget biztosítani. Örül az elért sikereknek. 
Továbbiakban is sok siker kíván mindenkinek. 

Dávid István polgármester  elmondta, hogy pont most, sajnos a közmeghallgatás napján nem 
takarítatta ki, rakatta rendbe a közfoglalkoztatottakkal az iskola környékét. A temető felől indultak 
el, és nem értek el eddig. 

Elmondta, hogy a „Tiszta Szén programról” ő is csak bányásznapkor hallott róla utoljára. Ő még 
a toborzásról sem tudott, ezzel őt nem keresték meg. Véleménye szerint ez a program egyfajta 
politikai húzás volt. Nem látja, hogy ezzel kapcsolatosan akarnának további lépéseket tenni. Van 
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egy olyan anyaga amit, Takács István készített el, és leírja, hogy 250 évre elegendő szén van a 
környék alatt. 

Elmondta, hogy a tavalyi évben volt egy kiállítás Miskolcon a Startmunka-programról, amin a 
környékről 7 település volt jelen, akik jobban eltudtak indulni, vagy van olyan termékük, termésük 
amit be tudtak mutatni a nagyközönségnek. Ezen Szuhakálló is részt vett. A Startmunka- 
programon kívül nem igazán látja, hogy erősíteni akarnák a mezőgazdasági termelést. A kormány 
próbálja a családi vállalkozásokat, családi szövetkezeteket valahogy támogatásokkal állítólag 
segíteni. 

Elmondta, hogy a parókia tűzzel kapcsolatosan annyit tud, hogy az uborka-termesztéshez épp az 
ültetést készítették elő, amikor észlelték a tűzet. Szerencse a szerencsétlenségben, hogy a 
közfoglalkoztatottak időben észrevették, és megkezdték az oltást. 

Elmondta, hogy a temető bővítésével kapcsolatban esperes úrral már beszélt, és ha meg lesznek a 
konkrét területek, határok, akkor azok rendbetételében segítséget tud majd nyújtani. Amibe, és 
amire lehetőség van, próbál az önkormányzat is segítséget nyújtani. Két évvel ezelőtt is az 
elkerülő út felöli oldalra, lett egy tároló építve, ahová tudják a szemetet pakolni. A temető 
karbantartását folyamatosan végzik. A hulladék elszállításának beindítása gondokat okozott. Az 
előző szolgáltatónál nem voltak ilyen gondok, folyamatosan elszállításra került a hetente a 
konténer. Sajnos, most a lakosság egy része szintén kihordja oda a háztartási hulladékot, ami miatt 
hamar megtelik a konténer. Vannak gondok a szeletív hulladék gyűjtök ürítésével is, pedig nap 
mint nap erre mennek el a hulladékszállító autók, akik jelezhetnék, hogy tele vannak a konténerek 
és ki kellene üríteni azokat. Mivel régen a háztartástól elvitték a szelektív hulladékot, ezért csak 
egy szelektív hulladék sziget lett kijelölve a településen. Ez az egy sziget a 1039 főre, két 
hetenkénti ürítéssel nagyon kevés. Szinte naponta kellett telefonálnia, hogy végre vigyék el a 
szemetet. Annak örül, hogy a lakosság egy része igénybe veszi a szelektív gyűjtőedényeket, és nem 
a kommunális hulladékba teszik bele a szemetet. Remélhetően nyáron, de legkésőbb ősszel 
beindul újra a szelektív hulladék elszállítása is a háztartásoktól. 

Spicze Józsefné  szuhakállói lakos elmondta, hogy véleménye szerint a környéken nincs 
szegénységről szó. A Petőfi Sándor úton, ahogy a gyerekek mennek illetve jönnek haza az 
iskolából, eldobálják a chip-es zacskókat, a különféle energia italos üvegeket, amit az ott lakóknak 
kell összeszedniük. Az jobban zavarja, hogy ha olyan nagy lenne a gyermekek éhezése, 
szegénysége, akkor nem dobálnák el a húsos szendvicseket az úton, amit az iskolába uzsonnára 
kapnak. Kérdezte, hogy jönnek-e mások is panaszkodni emiatt az önkormányzatra. Meg kellene 
mondani nekik, hogy ha már nem fizetnek az étkezésért és megkapják azt ingyen, akkor 
elfogyasztani kellene, nem eldobálni. Nincs ehhez hozzászokva, hogy így viselkednek az emberek, 
és számára ez érthetetlen. Sajnos nem csak a gyerekek, hanem a felnőttek is ugyan így 
viselkednek, úton-útfélen. Nem mer nekik szólni sem, mert a végén még bedobják az ablakát. 
Mindig azzal jönnek, hogy így szegények, úgy szegények, de először meg kellene becsülniük ami 
van. 

Dávid István polgármester  elmondta, hogy ez mindenkinek érthetetlen dolog. Kimondottan 
az a gyerekéhezés, ami a tv-ben szoktak elmondani, az erre a környékre nem jellemző. A 
közfoglalkoztatottak csütörtöki napokon mennek összeszedni a szemetet a településen. Ennek 
ellenére az egyik pénteken elég nagy mennyiségű szemetet látott az úton, de mások is 
bizonygatták, hogy ez a szemét csak később került oda. Ő sem érti, hogy a szülők, hogyan nevelik 
és mire tanítják a gyerekeiket. A kihelyezett szemétgyűjtőket sem használják, inkább mellé dobják.  

Elmondta, hogy képviselő társának, Üveges Gergelynek és Spicze néninek is problémája volt már 
a játszótér nem rendeltetésszerű használata miatt. A játszótér elkerítéséhez tavaly elkezdődött a 
kerítés elemek gyártása. Idén mindenféleképpen szeretné, hogy egy 1 méter magas kis kerítéssel a 
játszótér elkerítésre kerüljön. Ezek után pedig kialakítani hozzá egy nyitva tartás időt, hogy a 
polgárőrök tudjanak fellépni az este 11 órakor ott tartózkodó, randalírozó fiatalokkal szemben. 
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Elmondta továbbá, hogy a Facebook-on volt egy bejegyzés, amire a Volán elég furcsán reagált. 
Az Izsó Miklós úti buszmegálló már régóta téma, ami folyamatosan gondot okoz. Jogilag sajnos 
Szuhakállónak semmi köze sincs hozzá. Állami úthoz tartozik és a Közút által üzemelteti, illetve 
közterületileg pedig Múcsonyhoz tartozik. Amire lehetőség nyílt, mindent megtett ezzel 
kapcsolatosan. Úgymond tűzoltásként a télen zúzott követ, most salakot vittek ki oda, hogy ne a 
sárban kelljen állni az embereknek. Ígérettett kapott Viszlai Viktor múcsonyi polgármestertől, 
hogy az következő 5 éves ciklusban ezt a kérdést közösen meg fogják oldani. Decemberben 
összehívott egy egyeztető tárgyalást ezzel kapcsolatban, amire a Közútkezelő el sem jött, csak a 
Volám, a rendőrség illetve Viszlai Viktor Múcsony részéről. A bizonyos Facebook-os bejegyzésre 
kijött 2014.12.22.-én a Volán, és kitettek egy plakátot a menetrendre, hogy 2014.12.24.-től nem áll 
meg a busz ebben a buszmegállóan. Ő azonnal hívta is őket, aminek hatására visszavették a 
plakátot. 

Horváthné Szepesi Erika  szuhakállói lakos elmondta, hogy a zúzott követ és a salakot is egy 
idő után kijárják onnan a járművek, de még így is jobb a helyzet mint volt. Zömében 
szuhakállóiak használják azt a buszmegállót. 

Bukovenszki Józsefné képviselő  elmondta, hogy nagy szükség van arra a buszmegállóra a 
szuhakállói lakosoknak.   

Kérte a jelen lévő Viszlai Viktor polgármester urat, hogy ha lehetséges, akkor minél hamarabb 
legyen a terület rendezésére pont tévw, hogy a lakosság által kért dolgokat mihamarabb teljesíteni 
tudják. 

Kérte továbbá Viszlai Viktor polgármester urat, hogy a megígért közbeszerzési anyag másolatát az 
ügyelettel kapcsolatosan, legyen szíves a képviselő-testület részére megküldeni. 

Spicze Józsefné  szuhakállói lakos elmondta, hogy megindult a jó idő, az elhagyatott 
portákon a gaz egyre nagyobb lesz és szórja szét a magjait a megművelt kertekre is. Kérdezte, 
hogy nem lehetne-e erre valami megoldást kitalálni. Esetleg központilag kitisztítatni, és a 
tulajdonosokra a költségeket ráhárítani. A posta környéke is nagyon gazos. 

Kérdezte, hogy nem lehetne-e az önkormányzatot felkérni bér ellenében, hogy vágják le a füvet 
az idős embereknek. Nagyon nehéz az ilyen munkákat elvégezni, a segítség nagyon jó lenne, mert 
rengeteg idős ember van. 

Dávid István polgármester  elmondta, hogy olyan emberektől, akik közterhekkel taroznak, és 
azokat sem tudjuk adók módjára behajtani, azoktól hogyan tudnák a porta rendbetételének 
költségét behajtani. Ráadásul, ha egyszer rendbe tette az önkormányzat, akkor onnantól kezdve 
egész évben lehetne ezt csinálni, illetve a többit is lehetne ugyan úgy csinálni. Az önkormányzat 
ezt nem tudja felvállalni.  Felszólítást tud kiküldeni azoknak, akiknek a ház előtt illetve a 
kiskertjében gaz van. A közfoglalkoztatottak munkaköri leírásában bene van a parlagfű irtása, a 
portájuk rendben tartása illetve, hogy a kertjüben egy minimális területet művelniük kell. Sajnos a 
településen sok az üres ingatlan, ahol az örökösök nem itt laknak. Tavaly levél lett írva a posta 
műszaki vezérigazgatójának és az ő ráhatására lett a posta és környéke kitakarítva. Előtte a posta 
üzemeltetője nem is akart szóba állni vele és mindig mindent megígért, mégse tett semmit. Az 
önkormányzat a közterületeket folyamatosan rendbe tartja. 

Elmondta, hogy a tegnapi testületi ülésen elég hosszasan beszélgettek az idős embereknek való 
segítségnyújtásról, de jelenleg még nem igazán tudják ennek a megoldását. Az is gond, hogy mivel 
nagy lenne az igény, ezt a Startmunkában, munkaidőben, díjfizetés ellenében nem tudnák 
megoldani, mert az törvénytelen lenne. A probléma látható csak a megoldást kell megtalálni. 

Horváthné Szepesi Erika  szuhakállói lakos kérdezte, hogy a szennyvízhálózat kiépítésére mi 
az esély. 
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Dávid István polgármester  elmondta, hogy a 2015- 2020 pályázati ciklusra felmérték milyen 
pályázati lehetőségekre lenne szüksége a településnek, és ő a szennyvízhálózat kiépítését szeretné 
mindenkép megvalósítani. Ezeket az igényeket 2014. decemberéig lehetett benyújtani, amit ő a 
Miskolci Fejlesztési Ügynökségen le is adott. A minisztériumtól van egy levél, amiben leírják, 
hogy az agglomerációba történő belépést 2015. december 31-e után engedélyezik a településnek. 
Most jelenleg két irányba lett elindítva az ügy. Az egyik az ÉRV Zrt.-n keresztül, az anyagot el is 
készítették, már csak a megfelelő időre kell várni, hogy az ügyintézését elkezdjék. A Zöld Völgy 
Nonprofit Kft.-nek is nagy szüksége lenne a szennyvízhálózat kiépítésére, hiszen a csurgalékvíz 
nincs kezelve, vagy is jelenleg tartálykocsival hordják be a tisztítóba, ami többszázezer forintot 
jelent évente. Konkrétumokat nem tud mondani, de mindenféleképp meg kell oldani ezt a 
problémát. Az ingatlanok is többet érnének, ha a szennyvízhálózat ki lenne építve a településen. 

 

Mivel más indítvány, javaslat nem volt, ezt követően a polgármester a közmeghallgatást bezárta. 

 

k. m. f. 

 
Dávid István                    Dr. Herczeg Tibor 
polgármester                    jegyző 
            címzetes főjegyző 



Borsod-Abaúj-Zemplén megye  SZUHAKÁLLÓ  község 
 

Szuhakálló Községi Önkormányzat 
Képviselő-testülete 
2015. április 24-én 

megtartott közmeghallgatásának: 
 

a./ jegyzőkönyve, 
b./ tárgysorozata, 
c./ határozata, 
d./ meghívója: 
 
 
  
 
 

T Á R G Y S O R O Z A T : 
 

 
Napirend 
sorszáma Napirend tárgya Előterjesztő Előterjesztés 

módja 

1.  Beszámoló az önkormányzat 2013. évi tevékenységéről, 
tájékoztatás a 2014. évi tervekről. 

Dávid István szóban polgármester 

2.  Lakossági kérdések, észrevételek.   

 
 
Szuhakálló, 2015. május 19. 
 
 
          Dr. Herczeg Tibor 
          jegyző 
           címzetes főjegyző 
 



   

SSZZUUHHAAKKÁÁLLLLÓÓ  KKÖÖZZSSÉÉGGII  ÖÖNNKKOORRMMÁÁNNYYZZAATT    
PPOOLLGGÁÁRRMMEESSTTEERREE  

Ikt. sz.: ___/2015/Sz.  

 
Az Önkormányzat Képviselő-testülete  

2015. április 24-én (pénteken) 17:00 órától 

KÖZMEGHALLGATÁST  
tart, amelyre ezúton meghívom.  

Helyszín: Gárdonyi Géza Tagiskola tornaterme 

Napirendi javaslat 
 
 

 
 

 
Napirend 
sorszáma Napirend tárgya Előterjesztő Előterjesztés 

módja 

1.  Beszámoló az önkormányzat 2014. évi tevékenységéről, 
tájékoztatás a 2015. évi tervekről. 

Dávid István szóban polgármester 

2.  Lakossági kérdések, észrevételek.   

 
Szuhakálló, 2015. április 17. 
 
 
 
 
 
 

 Dávid István sk. 
polgármester 
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J E L E N L É T I   Í V 

 
Szuhakálló Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. április 24-én 17:00 órai 
kezdettel megtartott közmeghallgatásán megjelentekről. 

 
 
1 .  K É P V I S E L Ő - T E S T Ü L E T  T A G J A I :  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Csiklya András RNÖ elnök …………………………………... 

          
 
 

 


